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Volby
Vážení čtenáři!
Nadcházející volby jsou jednou z nejdůleži-
tějších událostí letošního roku, která naší 
zemi nasměruje na léta příští. Proto jsou 
volby ústředním tématem tohoto vydání, ale 
nikoli jediným.
Tak pěkné čtení a šťastnou ruku!
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VOLBY 2010

Česká republika
Zvyšující se defi cit státního rozpočtu a tempo růstu státního dluhu 

nemůže nikoho nechat na pochybách, že jsme na stejné cestě jako 
výše uvedené země. Nebudou-li provedeny nutné reformy zdravotnictví 
a důchodů, nezmění-li se přístup k rozdělování státních fi nancí, je to 
pouze otázka času. Zbývají nám tak tři nebo čtyři roky bezstarostného 
utrácení. Potom nám přijdou udělat pořádek jiní – cizí – a ti se nikoho 
nebudou ptát, jak moc to bude bolet. Jisté také je, že ti co dnes slibují 
oranžový ráj na zemi ty účty platit nebudou.

Máme šanci to změnit,
ale bez Vašeho hlasu to nepůjde.

Proto přijďte 28. až 29. května
k volbám a dejte hlas ODS.

Ing. Petr Beitl, předseda MS ODS Jablonec

kde slibovali pro všechny všechno
Jak to dopadlo tam,

„V zájmu udržení moci jsme voličům lhali ve dne i v noci,” 
řekl v roce 2006 socialistický maďarský premiér Ferenc Gyurcsány 
v projevu, který byl původně určen pouze úzkému kruhu posluchačů. 

Maďarsko 2006
Projev se však dostal na veřejnost a zahájil vleklou krizi maďarské 

politiky a  ekonomiky. Vláda se sice u moci udržela, byla však tak 
slabá, že nebyla schopna prosadit tolik potřebné hospodářské refor-
my – například poplatky ve zdravotnictví. Do toho zaútočila i globál-
ní fi nanční a ekonomická krize, která Maďarsko postihla velmi těžce. 
Pro stabilizaci situace země požádala o pomoc Mezinárodní měnový 
fond. Ten poskytl úvěr ve výši 25 miliard USD, podmínky však byly 
velmi tvrdé a jejich dopad pocítil přímo občané.

DPH se zvýšilo z 20 % na 25 %
měna – maďarský forint – oslabila o 40 %
nezaměstnanost se zvýšila na 12 %
byly zrušeny 13. důchody
byly zrušeny 13. platy ve státní správě

K dnešku se Maďarsku podařilo snížit rozpočtový defi cit z 9,2 % 
na 4 % HDP. Pro porovnání, v roce 2009 měla ČR  defi cit 5,9 % HDP 
a Řecko 13,6 % HDP. Jedním z reformních kroků bylo i snížení sociál-
ních odvodů pro zaměstnavatele a nižší daně pro fyzické osoby. V le-
tošních parlamentních volbách dala většina občanů důvěru pravico-
vé straně Fides v čele s premiérem Viktorem Orbánem. S historicky 
největším ziskem 53 % hlasů obsadila tato strana více jak dvě třetiny parlamentních křesel. 
Špatná hospodářská situace země vynesla do parlamentu i krajní pravici – nacionalistické až 
fašizující hnutí Jobbik. Dosud vládnoucí socialisté obsadili až 3. místo.

Lotyšsko 2008
Podobná situace nastala po státním fi nančním bankrotu 

v roce 2008 i v Lotyšsku:

penze poklesly o 10 %
platy ve státní sféře poklesly o 35 %, téměř na životní 
minimum
nezaměstnanost se zvýšila ze 7 na 23 %
ekonomika poklesla meziročně o více jak 15 %
největší distributor léku v zemi zastavil dodávku 
do hlavní nemocnice z důvodu zpožďování plateb

Koaliční středopravicová vláda, jejíž kroky schvaluje 
Mezinárodní měnový fond a EU, nyní řeší, kde škrtne příští 
rok, když už například učitelé nebo zdravotní sestry pracují 
téměř za minimální mzdu. Plánuje se zvýšení daně z příjmu 
na 26 %, nahoru půjdou korporátní daň a progresivní daň 
z nemovitosti a zdanění plynu. Vládě věří podle průzkumu jen 
čtvrtina obyvatel.

Řecko 2010 
Díky sociálně-socialistickým experimen-

tům levicových vlád a nezvládnutým výdajům 
státní správy se Řecko dostalo na pokraj 
státního bankrotu. Kdyby mělo vlastní měnu, 
mohlo by si samostatně rozhodovat o (pro ně) 
nejlepší cestě z dluhové pasti státních fi nan-
cí. Tuto volbu nemají. Rozhodují o nich jiní. 
Euroskupina, Evropská komise, Mezinárodní 
měnový fond, vlády v Berlíně, v Paříži a kdoví 
kde ještě. Na dlouhé roky budou odkázáni 
na nadiktovanou pomoc zvenčí a budou plnit 
vůli »eurosprávců«. Mezi prvními opatřeními 
snižujícími příjem všech řeckých domácností 
v průměru o 15 % budou:

snížení platů ve státní správě
snížení důchodů
zvýšení spotřebních daní (např. zdraže-
ní benzinu o 10%)
zvýšení DPH z 21 na 25%
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DĚNÍ VE MĚSTĚ

Aktuálně s RNDr. Jiřím Čeřovským
Letošní rok je ve znamení několika voleb. Nejblíže jsou 
ty květnové, ale kvapem se blíží volby do zastupitelstev 
měst a obcí, které by se měly uskutečnit v polovině října. 
Jablonecká ODS schválila svou kandidátku pro komunální 
volby. Na očekávání nyní i na podzim jsem se ptal součas-
ného předsedy Klubu zastupitelů ODS.

Pane předsedo, jaký očekáváte výsle-

dek ve volbách, které jsou již na dohled?

Volby za současné situace může vyhrát 
pouze ODS nebo ČSSD. Vítězství ve volbách 
však ještě neznamená, že strana bude mít 
většinu i v parlamentu. Před čtyřmi lety zví-
tězila ODS, ale poměr mandátů levice a pra-
vice byl 1OO na 1OO. Velmi bych si přál, 
aby výsledek letošních voleb umožnil ODS 
sestavit silnou většinovou koaliční vládu 
ze stran od středu napravo, bez socialistů 
a komunistů.
Máte obavy z nástupu levice a myslíte 

si, že by opravdu bylo o tolik hůř?

Samozřejmě. V případě naplnění jejich 
slibů, by to bylo pro budoucnost naší země 
velmi špatné. Zadluženost státu, která při 
dalším prohlubování negativně dopadne 
na drtivou většinu lidí, se při splnění slibů 
ČSSD bude jenom zvyšovat. To je velké rizi-
ko. Progresivní zvyšování daní a další navr-
hovaná opatření levicí vůbec neznamenají, 
že se také automaticky zvýší jejich výběr 
a naplní se státní rozpočet a bude se roz-
dávat. Realita může být zcela opačná a mů-

že s sebou přinést odliv peněz a kapitálu 
do zahraničí, protože podnikatelské subjek-
ty logicky budou hledat příznivější daňové 
prostředí. Stát sám o sobě nevytvoří nová 
pracovní místa. To tak nefunguje a žádná 
vláda to nezařídí. Pracovní místa vytvoří 
podnikatelé, soukromí vlastníci fi rem, živ-
nostníci. Ti vytvářejí skutečné peníze, které 
jsou ve formě různých daní hlavním příjmem 
státního rozpočtu. Zjednodušeně řečeno, 
všichni ostatní z činnosti podnikajících sub-
jektů žijí (např. státní správa, samospráva). 
Měli bychom si to všichni uvědomit. Jsem 
si vědom, že některé případy chování a jed-
nání soukromníků – podnikatelů vytvářejí 
o této skupině negativní obraz. To je pravda. 
Je však přece logické, statisticky doložitel-
né, že v každé skupině se najdou špatní, 
nepoctiví lidé, podnikatele nevyjímaje. Není 
však možné a není správné všechny házet 
do jednoho pytle. Měli bychom respektovat 
a vážit si toho, že se lidé postarají sami 
o sebe, nezatěžují stát, naopak, vytvářejí 
pracovní místa a dalším umožňují pracovat. 
Považuji to za velmi důležité, a proto budu 

volit ODS a podpořím našeho kandidáta 
Karla Dlouhého.
Teď bych se chtěl vrátit k tématu 

podzimních komunálních voleb do měst-

ského zastupitelstva. Na kandidátce jste 

na druhém místě, nechtěl jste být opět 

jedničkou?

Jednička na kandidátce ODS patří Petru 
Beitlovi a jsem přesvědčen, že oprávněně. 
Petr Beitl je zastupitel města Jablonce n. N., 
je také krajským zastupitelem. Má zkuše-
nosti s řešením problémů na úrovni regionu, 
má určitý nadhled, který je potřebný pro 
vnímání problémů města a jeho občanů. Byl 
jsem lídrem kandidátky ODS v roce 1998 
a 2002 a stál jsem v čele radnice 12 let. 
Dovolím si tvrdit, že jsem byl vždy týmovým 
hráčem, nepracoval jsem sám na sebe. 
Naši kandidátku považuji za vyváženou. Je 
tam mnoho nových tváří, zkušených harcov-
níků a vzdělaných lidí. Třetinově jsou tam 
zastoupeny ženy. Jsem připraven nabídnout 
své zkušenosti s řízením města, úřadu a po-
moci ODS k návratu na radnici, k návratu 
na pozici starosty, místostarostů a radních.
Věříte v úspěch tohoto týmu?

Jinak bych to přeci nedělal.  Věřím 
v úspěch a věřím, že se podaří po volbách 
složit koalici z rozumných lidí, kteří mají 
na prvním místě zájem města a ne svou 
popularitu a kariéru.

Děkuji za rozhovor.

Děkuji také a přeji šťastnou ruku při vol-
bách!

Vladimír Kordač

J a b l o n e c k ý  z p r a v o d a j :  i n f o r m a č n í  o b č a s n í k  p r o  o b č a n y  r e g i o n u  J a b l o n e c k a .  V y c h á z í  v  n á k l a d u  2 3  0 0 0  k s .  Z d a r m a .  Č e s k á  p o š t a  z a j i š ť u j e  r o z n o s  d o  d o m á c n o s t í 
v  J a b l o n c i  n a d  N i s o u .  K  d o s t á n í  v  s í d l e  r e d a k c e  a  n a  i n f o r m a č n í c h  s t ř e d i s c í c h  R y c h n o v ě  u  J a b l o n c e  n a d  N i s o u ,  S m r ž o v c e ,  Ta n v a l d u  a  D e s n é .
V y d á v á :  o b č a n s k é  s d r u ž e n í  J a b l o n e c  2 010 ,  o . s .  I Č :  2 8 5 572 8 0 s e  s í d l e m L i d i c k á  17 7 7/24 ,  4 6 6  01  J a b l o n e c  n a d  N i s o u .  V y d á v á n í  p o v o l e n o  M i n i s t e r s t v e m 
k u l t u r y  Č R  p o d  r e g i s t r a č n í  z n a č k o u  M K Č R  E  176 0 4 .  S í d l o  r e d a k c e :  P o d h o r s k á  2 2 ,  J a b l o n e c  n a d  N i s o u .  Š é f r e d a k t o r  V l a d i m í r  K o r d a č ,  t e l .  6 0 3  4 8 9  9 3 4 . 
I n t e r n e t  w w w. j a b l o n e c k y z p r a v o d a j . c z ,  e - m a i l : r e d a k c e @ j a b l o n e c k y z p r a v o d a j . c z .  I n z e r c e  t e l e f o n  4 8 3  31 9  6 8 5 ,  e - m a i l :  i n z e r c e @ j a b l o n e c k y z p r a v o d a j . c z . 
T i s k n e :  T i s k  a  r e k l a m a ,  P o d h o r s k á  2 2 ,  J a b l o n e c  n .  N .  (w w w. t i s k a r e k l a m a . c z ) ,  M í s t o  v y d á n í  J a b l o n e c  n a d  N i s o u ,  d u b e n  2 01 0 .  Z a  u v e ř e j n ě n é  t e x t y ,  p o k u d 
n e j s o u  d í l e m  č l e n ů  r e d a k c e ,  n e s o u  o d p o v ě d n o s t  j e j i c h  a u t o ř i .  N e o z n a č e n é  p ř í s p ě v k y  j s o u  d í l e m  r e d a k c e .  U z á v ě r k a  d a l š í h o  č í s l a  j e  10 .  6 .  2 010 .

Brutální kampaň
Sociální demokracie překročila všechny meze slušnosti, 

když v rámci volebního boje přelepila všechny plakátovací 
plochy v Jablonci s výjimkou kulatých sloupů agentury Rengl. 
Neváhali ani poškodit stromy podél silnic, na jejichž kůru bru-
tálně plakáty přibíjeli sponkami.

Na sociálních sítích, zejména Facebooku, kolují obrázky 
přelepených ploch v celé republice. Tímto zločinným jedná-
ním byla poškozena řada fi rem i kulturních zařízení, které 
na výlepové plochy, za řádnou finanční úhradu, lepí své 
pozvánky a programy například kin či divadel. Pokud cena 
přesahuje zákonnou částku, jedná se o trestný čin a bude 
zahájeno stíhání »neznámého« pachatele. Ale nakonec co 
jiného, než neúctu k zákonům, můžeme čekat nyní a zejména 
po volbách od ČSSD, která neváhá obelhávat občany nesmy-
slnými sliby?!

-red-
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ROZHOVOR

Petr Karásek: lež je pro mě nepřípustná

Co říci k volbám na úvod? Rozhoduje 

o jejich výsledku volební kampaň? Volit, 

nevolit, koho volit?

Určitě volit. Čím větší účast, tím repre-
zentativnější názor obyvatel republiky pro-
jevený ve volbách. Každý ze zvolených 
poslanců, každá strana při případné účas-
ti na sestavování koalic a vládního ka-
binetu by měla v první řadě akceptovat 
tento názor voličů. Koho volit – to záleží 
na osobním názoru každého. Určitě existují 
přesvědčení fanoušci, kteří vždy volí toho 
svého. Část občanů přemýšlí nad volební 
nabídkou jednotlivých stran před každými 
volbami znovu. Jestli jim v tom pomůže 
způsob vedení předvolební kampaně, to 
nevím. Já bych určitě dal přednost odbor-
ným textům někde na webu před obřími 
plakáty s více či méně povedenými hesly. 
Místo soutěže myšlenek je prezentována 
spíše marketinková soutěž reklamních 
agentur. V každém případě doba není jed-
noduchá, kdokoliv ve vládě se bude muset 
poprat s velkými problémy a že výsledek 
voleb bude mít dopad na každého, na kaž-
dé město, i na Jablonec je jasný.

Volební systém je docela složitý. Je 

možné voličům poradit, jak se v něm 

orientovat?

Dá se to vidět i jednoduše – vybrat, přijít, 
vhodit. Je pravda, že volební výsledek závisí 
do značné míry na velikosti volebního kraje. 
Liberecký kraj je počtem obyvatel malý, to 
znamená že malý je i počet volených poslan-
ců (osm – poznámka red.). Neplatí tedy, že 
každý, kdo dostane víc než celostátních 5 % 
hlasů, dostane svého kandidáta do parla-
mentu. Tady je potřeba těch procent víc než 
deset na jednoho poslance. 

To tedy znamená, že volič, který nechce 

volit třeba Paroubka a dá hlas někomu, 

kdo pak v kraji nezíská více než 10 % hla-

sů, dá vlastně půl svého hlasu ČSSD?

Tak to je. V Libereckém kraji se volí třeba 
osm poslanců. Těch osm mandátů se rozdě-
lí poměrně složitým přepočtem. Nechci tady 

nikoho uvádět jako příklad, abych pak nebyl 
nařčen, že jsem někomu uškodil, ale máš 
pravdu. Kdo jde k volbám s opravdu silným 
názorem, že někoho ne, ten by se měl za-
myslet i nad tím, koho ano, aby část svého 
hlasu nedal tomu, koho nechce. V tom tvém 
příkladu by samozřejmě byla ideální silná, 
neroztříštěná pravice.

A co ostatní volby – do Senátu, ko-

munální, tam je třeba řešit taky takové 

hlavolamy?

Podle mě jsou všechny typy voleb trochu 
nelogické, volební zákony nejsou moc kon-
zistentní a odrážejí momentální politickou 
situaci v době jejich schvalování. Když to 
řeknu stručně, tak jsou vedeny obavami, 
hlavně aby vítěz nevyhrál moc. Jako hodně, 
tady není moc podstatné jméno. Do Senátu 
máme druhé kolo voleb, které spolehlivě po-
ráží vítěze kola prvního, když se proti němu 
ve druhém kole všichni poražení spojí. O ko-
munálních volbách se můžeme podrobněji 
pobavit někdy příště – to je symbol složitosti 
volebního systému. Když vybereš stranu, už 
nemůžeš dát v rámci té strany preferenční 
hlas, o počtu hlasů pro jednotlivce tak 
rozhodují vlastně nevoliči toho subjektu, 
za který kandiduješ, přepočty počtu hlasů 
na mandáty – to je něco tak složitého. 
Mohlo by to být jednoduché a každý by to 
chápal. Dostaneš kandidátky, budeš mít jen 
jednu možnost volby – zatrhneš 30 jmen, 
třeba z jedný strany nebo z více, to je jedno, 
pak se hlasy sečtou a 30 lidí s nejvyšším 
počtem utvoří zastupitelstvo. 

Když už jsme zabrousili do vyšší politiky 

– jak vidíš problémy eurozóny,

Řecka, eura?

Mě osobně štve na euru nejvíc to, že jich 
nemám někde aspoň pár tisíc schovaných. 
Ale vážně. Jasný je, že nemůže-li v podobné 
situaci a problémech stát devalvovat svou 
měnu, protože ji nemá, pak se náklady 
přenesou jinam. A zjevně nebudou malé. Že 
na to v důsledku doplatí daňoví poplatníci 
nejen v Řecku, je jasný taky.

K pravidelnému rozhovoru jsem se sešel 
s Mgr. Petrem Karáskem, bývalým mís-
tostarostou pro rozvoj města. Dnes se 
však nebudeme bavit o jeho oblíbených 
tématech přípravy a realizace staveb 
ve městě. Důvod je jasný, je volební 
měsíc květen, vrcholí volební
kampaně všech stran, koncem
května voliči svými hlasy
rozdají noty pro obsazení 
dolní komory parlamentu 
i jednotlivých
ministerstev.

Rychle zpátky do Jablonce. Co říkáš 

sporu radnice s Jiřím Bečvářem?

Ať si každý myslí, říká, píše, co chce. Mám 
s tím ze čtyř let na radnici bohaté zkuše-
nosti. A není zrovna příjemné, když je to 
proti tobě. Pro mě byla, je a vždycky bude 
nepřípustná lež. Nezúčastněný čtenář se 
však těžko může v přehazování tohoto slova 
orientovat – nakonec si může udělat obraz, 
že lžou všichni. A dcera mi kolikrát říkala, 
kdybyste místo toho dopisování dělali raději 
něco pořádnýho.

Kdo je podle tebe Jiří Bečvář a souhla-

síš s jeho názory?

Podle mě je Jiří Bečvář žena. Pokud ne, 
pak určitě nůše, píseň nebo kost. Souhla-
sím s každým vzorem. Je-li rodu ženského, 
pak dvojnásob.

Přesto, myslíš si, že je Jiří Bečvář srab, 

jak ho označil za jeho pseudonym pan 

starosta?

Já bych sraba charakterizoval jinak. Podle 
svých vnitřních pravidel, nikomu to nevnu-
cuju, nikoho nesoudím. Typově je to do roku 
1989 mladý aktivní svazácký funkcionář, 
člen případně kandidát KSČ. Pomáhá si 
tím v kariérním postupu. Po roce 1989 už 
není třeba ve svazáckém věku, členem KSČ 
nezůstane, neboť mu to už nepomáhá. Ale 
ambice má pořád. Tak se přimkne zase 
k někomu jinému, kdo mu s nimi pomůže. 
Dává tím příklad. Buď taky srab, ohni se, 
uhni, zatoč vždy podle toho, co ti pomůže. 
Lidská paměť je krátká. Úspěch tě nemine.

Lidská paměť je krátká a blbá nálada 

dlouhá? 

Já bych to tak smutně neviděl. Životních 
optimistů je hodně. Jasně, do roku 1989 byl 
viník všeho zřejmý a sjednocující. Nemůžeš 
do světa, číst a poslouchat co chceš, nemů-
žeš na některý školy, někdo vůbec nikam, 
kariéra jen pro vyvolené. Otázky, pochyby – 
jsem už srab anebo starostlivý živitel rodiny. 
Někdy bylo pohodlné svést na toho viníka 
i vlastní lenost nebo neúspěch. Na potřebu 
nepřítele si snadno zvykneš. A když zmizí 
ten jasný, hledáš si jiného. Souseda, národ-
nostní menšiny, přistěhovalce z východu, 
přistěhovalce z jihu, Pražáky, fotbalisty, cyk-
listy, soupeřovy fanoušky – nejen ve sportu, 
partnerovy děti z předchozího manželství, 
politiky zleva zprava, shora dolů, podnikate-
le, úředníky, intelektuály, opilce, nádražáky, 
hulváty, sraby, hrdiny i Bečváře. Každý si 
vybere. Každý si představí sebe v nějaké 
takové situaci, já taky. Ale je to škoda, kazit 
si takhle život. 
Děkuji za rozhovor.

Já také děkuji, zdravím čtenáře a přeju 
jen samé dobré volby.

Vladimír Kordač
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Jak vznikne mandát?
Důležitá je volební účast. Ve sněmovně je 200 křesel. Když přijde k volbám 5 348 976 voličů,
pak se toto číslo vydělí počtem poslanců:
5 348 976 : 200 = 26 744,88, tedy po zaokrouhlení je to 26 745 hlasů na jeden mandát.

V Libereckém kraji se posledních voleb zúčastnilo 215 510 voličů.
Toto číslo vydělíme číslem za 1 mandát:
215 510 : 26 745 = 8 mandátů pro Liberecký kraj.

Jak na volby?
Víte, že Váš hlas může získat strana, kterou vůbec nechcete volit? Zní to zvláštně, ale na vině je divný volební 
systém. Ten si s našimi hlasy pohrává a je natolik komplikovaný, že z něj není nikdo příliš moudrý. Bohužel je to ona 
snaha, aby nikdo nevyhrál s velkým náskokem a nesestavil (nedej Bože!) silnou jednobarevnou vládu, která by 
»nesla kůži na trh« a musela být zodpovědná za všechna svá rozhodnutí. Takto zvolíme vždy jakýsi spletenec, 
kdy se všichni vymlouvají na všechny a svalují vinu na »koaliční kompromis«. Když chce jedna strana 
prosadit bod programu, pak jí to většinou druhá strana pozmění a sněmovna z toho nakonec vytvoří 
nefunkčního »kočkopsa«. Tak se na ten systém podíváme blíž.

Strany v roce 2006 získaly: výsledný počet mandátů

Strana zelených 20 646 hlasů tj. 0,77 mandátu 
KSČM 24 823 hlasů tj. 0,92 mandátu 1
ODS 83 647 hlasů tj. 3,12 mandátů 4
ČSSD 63 181 hlasů tj. 2, 36 mandátů 3
KDU–ČSL 9 131 hlasů tj. 0,34 mandátu 

Takto bylo získáno celkem
201 428 hlasů 

z 215 510 hlasů

Rozdíl 14 082

Zbývajících 14 082 se přerozděluje
ve 2. skrutiniu podle d’Hondtnova dělitele.

Ve skrutiniu se v rámci každého volebního kraje počet platných hlasů pro každý 
politický subjekt postupně dělí jednotlivými čísly z řady volebních dělitelů, tj. čísly 
1, 2, 3, 4, 5 a dále vždy o 1 vyšším – to je onen dělitel d’Hondtův. Složitě se tedy 
dělí až do čísla 17, tolik totiž je kandidátů na listinách jednotlivých stran.
Příklad:  Tedy u ODS 83 647 : 1, pak 83 647 : 2 až 83 647 : 17. Výsledky dělení 
 se srovnají s požadovaným počtem za mandát (po zaokrouhlení):
 1. 83 647  : 1 = 83 647
 2. 83 647 : 2 = 41 824
 3. 83 647 : 3 = 27 882
 4. 83 647 : 4 = 20 912 až do 17 ...  17.  83 647 : 17 = 4 920

Stejná tabulka se sestaví u všech stran a tím se vytvoří pořadí,
které se střídá podle zisku, například 1. mandát ODS, 2. ČSSD,
3. ODS atd. atd. (je to složité a nepřehledné).

Výsledkem byl zisk pro ODS 4, 
ČSSD 3 a KSČM 1 mandát. 
Přičemž rozdíl mezi KSČM
a SZ činil původně pouhá 2 %.

Ti, kdo volili Zelené tedy 
svých 20 tisíc hlasů 
rozdělili poměrně
všem stranám.

Kolikpak bude tentokrát 
těch, kteří chtějí volit 
malé pravicové strany 
a jejich hlas nakonec 
získá ČSSD?

erozděluje

v

K
t
m
a
z

em byl zisk pro ODS 4
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Nečeká nás procházka parkem

Karle, volební program všech stran 

slibuje ráj na zemi a prosperitu. Levice 

navíc obdaří všechny vrstvy občanů velko-

rysými dárky. Kde je zdravý rozum?

Já myslím, že každý z nás má dostatek 
zdravého rozumu, aby dokázal odlišit co je 
reálné a co není. Jde jenom o to, abychom 
všichni opravdu chtěli ten svůj rozum po-
užít, abychom si všichni přečetli třeba jen 
stručnou verzi programů jednotlivých stran 
a zvážili co nám kdo nabízí.

Osobně si nemyslím, že by všichni nabí-
zeli ráj, jak jsi řekl, to dělají jen ti nezodpo-
vědní. Pravice nabízí řešení, které nebude 
sladkým dortíkem a procházkou parkem. 
Jenomže, co děláme doma, když peníze 
chybí? Každý normální člověk začne trochu 
šetřit a vynechá věci, které nepotřebuje. 
Jen nezodpovědný blázen si půjčuje a pak 
se dostane do problémů. Nikdo nemůže 
předejít malérům, pokud utratí víc než vydě-
lá. Prostě obecně platí, že je lepší se chovat 
střídmě než mít exekuci na majetek, plat či 
dávky.

Z tvé odpovědi čiší optimismus, ale 

předvolební průzkumy to vidí jinak.

To je pravda, ale do voleb ještě pár týdnů 
zbývá a naděje nesmí zemřít nikdy, jak to 
pěkně řekl Vašek Vostřák na sněmu. Moc 
nerozumím tomu velkému rozdílu mezi 
ODS a ČSSD. Všude je dostatek informací, 
aby si člověk prověřil svůj názor. V novi-
nách je dnes a denně mnoho kvalitních 
článků, a ne od straníků, ale od odborníků, 
kteří dokola vysvětlují, co se musí změnit, 
abychom nedopadli jako Maďaři nebo 
Lotyši, o Řecku ani nemluvě. Pokud lidé ne-
budou číst, nebudou se zajímat o věci spo-
lečné, ponesou si důsledky. Kdo se zajímá 
o hospodářství, byť jen okrajově, vidí co se 
na nás hrne. Podle mne to chlácholení, že 
se nás bankrot netýká, je chiméra.  Stát, 
který není dlouhodobě schopen z vybra-
ných daní pokrýt své běžné výdaje (sociální 
systém, provoz státu, investice, veřejné 
statky), je v podstatě v bankrotu. A to bez 
ohledu na to, že papírově náš dluh nevypa-
dá tak špatně jako jiných států.

To zní hrozivě, chceš voličům nahnat 

strach?

Ne. Chci, abychom si všichni uvědomili 
svou zodpovědnost za budoucnost. V krát-
kém čase se projeví, že nemáme hotové 
reformy a že nabíráme vodu. Buď zaplatíme 
tesařům, aby nám trup opravili nebo půjde-
me ke dnu. Jsem pro ty tesaře, proto bych 
nikdy nemohl volit doleva. To, co říkáme 
my v ODS je realita a ty nepříjemné věci 
nastanou ať chceme nebo nechceme, po-
kud problémy nebudeme včas řešit. Řecko 
má dlouhodobě levicovou vládu a jejich 
platební neschopnost je neodvratná, pokud 
do nich nenapumpuje EU nějakých 120 
miliard Euro. Řekové mohou být proti sko-
kovému snížení životní úrovně, ale ta realita 
prostě nevyhnutelně přijde. Jistoty nejde 
budovat na vypůjčených penězích.

ČSSD poměrně významně rozšířila řady 

zaměstnanců ve státním sektoru, zejmé-

na v oblasti státní správy. Tím přece bylo 

vytvořeno také hodně pracovních míst 

a jejich rušení by znamenalo nárůst neza-

městnanosti. Nebo se pletu? 

O to se opravdu pleteš. Když bude stát 
štíhlý a výkonný, nebude zaměstnávat ar-
mádu lidí a ušetří obrovské sumy peněz. 
Lidi, kteří nebudou mít práci ve státním 
sektoru zaměstná sektor soukromý. Já už 
dvacet let podnikám jako fyzická osoba 
a celou tu dobu dávám vydělat lidem, kteří 
pro mne pracují. To jsou peníze, které za-
platí náš zákazník. To, co dostává zaměst-
nanec ve státním sektoru platí stát, ale to 
znamená, že se jim na výplatu skládám já, 
ty a každý, kdo něco vytváří. Znamená to 
vydělat na své zaměstnance i ten státní 
sektor. S trochou nadsázky – není možné, 
aby si každý živnostník živil svého úředníka. 

Nemůže si stát navýšit příjmy a získat 

prostředky odjinud? Levice navrhuje 

zvýšení daní nejbohatším, to snad není 

cesta?

Stát nemá jiné zdroje než jsou odvody 
soukromého sektoru a půjčky. Půjčování je 
cesta do pekel a zvyšování daní má své me-

ze. Můžeme si to představit jako oboustran-
nou dohodu mezi plátcem daní a státem, 
kdy jeden víceméně dobrovolně platí daně 
a odvody a stát získané prostředky používá 
na chod veřejného sektoru, tedy servis svým 
občanům v oblastech, kde si to nemohou 
zařídit sami. Jestliže se tato »smluvní« rovno-
váha výrazně naruší a stát chce příliš mnoho, 
začne plátce uvažovat, zda ještě platit takhle 
hodně chce. Pokud bude tu míru zdanění 
považovat za nespravedlivé příkoří, povedou 
jeho úvahy směrem ke zbavení se takového 
placení. Má pak několik variant. Například 
přestěhuje sídlo fi rmy do jiného státu, daňo-
vého ráje. To se týká velkých fi rem. Drobný 
živnostník pověsí živnost na hřebík a nechá 
se živit státem. Kaskadéři a cvoci budou 
dělat daňové podvody. 

Takže cesta nízkých daní?

Únosných a spravedlivých. Prezident 
Reagan v osmdesátých letech snížil da-
ně o 40%. Opoziční demokraté očekávali 
obrovský propad příjmů a vysoký deficit. 
Ve skutečnosti došlo k výrazně vyššímu vý-
běru peněz než roky před tím. To byl důsle-
dek »nakopnutí« ekonomiky. Začalo se více 
podnikat, lidem zbývalo více peněz a začali 
utrácet. Tím dávali peníze výrobcům zboží 
a lidem ve službách. Ekonomika rostla a tím 
i životní úroveň Američanů. To je ta cesta, 
po které se potřebujeme vydat po volbách 
a nikoliv vyššímu zdanění, které brzdí eko-
nomiku a vytváří prostor pro tu takzvaně 
šedou a pro práci „na černo“.

Voliči levice by měli nižší daně také přiví-
tat, protože i jim zbude víc peněz na vlastní 
spotřebu. To, co má hnát ekonomiku, je 
utrácení. Z každého kusu koupeného zboží 
má užitek výrobce, obchodník i stát, který je 
příjemcem DPH a dalších daní. 

Myslím, že je to srozumitelné a uvidíme 

v květnu, do jaké míry to společnost při-

jala. Do té doby děkuji za rozhovor a přeji 

mnoho úspěchů.

Děkuji a přeji nám všem, abychom se vy-
dali cestou zodpovědnosti a nikoliv řeckou 
cestou.                                  Vladimír Kordač

Chudí nezbohatnou tím, že sebereme peníze bohatým,
říká kandidát do poslanecké sněmovny za Jablonecko Ing. Karel Dlouhý 
v pravidelném rozhovoru o současných problémech, který jako hlavní 
prioritu svého případného působení v zákonodárném sboru vidí právě 
v podpoře všech, kteří vytvářejí pracovní místa 
a likvidují nezaměstnanost.
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Kdo je Jiří Bečvář?

ANKETA

Poslední zhruba tři roky přispívá do regio-
nálních médií dopisovatel, kterého nazvala 
paní senátorka Paukrtová »Zlým duchem 
jablonecké politiky« a pan starosta Tul-
pa o něm prohlásil, že je srab. Píše pod 
pseudonymem Jiří Bečvář a vedení radnice 
po jeho identitě dlouho a bezúspěšně pátrá. 
Rozhodli jsme se, že se pokusíme zapátrat 
také a rozeslali jsme náhodně vybranému 
vzorku občanů email se žádostí o odpověď 
na dvě otázky:
1. Kdo je, podle Vás, Jiří bečvář?
2. Souhlasíte s jeho názory?
Do redakční pošty nám došly následující 
odpovědi:

1. Nevím, kdo by to mohl být
2. Ano souhlasím, je to správný Jablonečák.

B. P.

1. + 2. Je mi úplně jedno kdo je, ale s jeho 
názory souhlasím a to i co se týká jeho ná-
zoru na ODS                                        Dana K.

1. Jsem přesvědčen o tom, že se jedná o za-
městnance úřadu nebo někoho z radnice, 
kdo má výhrady k vedení, ale bojí se prozra-
dit totožnost, aby neměl problémy v práci.
2. S jeho názory příliš nesouhlasím, ale 
v některých věcech má asi pravdu a asi 
ví o čem píše. Možná jen já nevím, co se 
na radnici děje.                             Jaroslav P.

Dobrý den, pane šéfredaktore,
lidově řečeno, netahejte mě za fu-

sekle, o žádnou záhadu tady nejde. Vy 
velmi dobře víte, kdo je pan »Bečvář«. 
Popravdě řečeno, už mě to nezajímá, 
já se nebudu přetahovat o pravdu s ně-
kým, kdo se bojí odhalit svou tvář a už 
vůbec Vám nechci do Vašeho zpravoda-
je přispívat, protože podáváte informa-
ce zkresleně a polovičatě. Vy budete 
mít na moje hodnocení zcela jistě jiný 
názor, že.

Závěr? Napište do Vašeho periodika 
poctivě tuto odpověď:

„Starosta města pan Mgr. Petr Tulpa 
nechce do Jabloneckého zpravodaje 
přispívat, protože názorově nesouhlasí 
s obsahem ani formou zde podávaných 
informací, které takto prezentuje míst-
ní ODS.”

Děkuji a rád bych, abyste nechytračili 
a napsali to, co jsem Vám v odpovědi 
sdělil bez jakýchkoliv úprav a dalších 
komentářů.

Petr Tulpa

Pohyb je pro všecno živé i neživé v kosmu 
nevyhnutelný. Ten kupředu je nutný a ten 
současný je ovlivňován naší vnímavostí.
Nasazujeme si brýle růžové, nebo černé.
Nevidění je pro slepé a nebo pro ty, kteří 
nechtějí vidět. Čas tohoto pohybu je pro 
všechny stejný a to od chvíle, kdy započal. 
Pro někoho dříve, pro jiné později. Důležité 
je, kam směřuje, jaký má cíl. Jeho dráha je 
sférická, letí po spirále, tak jako letokru-
hy stále živého a věčného kmenu života. 
Na této spirále se potkáváme, někdy letmo, 
vzdáleně, a nebo těsně. Člověk někdy těžko 
rozezná v kterém je to čase, nebo století 
a společenském uspořádání. Homo sapiens 
– tak nazvali naši prapředkové tvora myslí-
cího. Ten by měl pracovat a činit tak, aby se 
odstupy letokruhů pohybu života nepotkaly 
a hlavně, aby se nezkřížily. Tak se v dějinách 
lidí často stalo. Jsou ale takoví, kteří to chtě-
jí a vymlouvají se na většinový názor.

Od začátku tohoto století jsem pacientem 
Nemocnice v Jablonci nad Nisou. S povdě-
kem pozoruji změny od toho dobrého k lep-
šímu. Nárust techniky a pacientů a proměny 
jejich nálad. Ty byly vždy ovlivněny ovzdu-
ším zevně a podle společenského pohybu. 

Pacient vnímá vždycky citlivěji prostředí 
do něhož vstupuje. Vstoupí do recepce to-
hoto »hotelu zdraví« a náprav jeho tělesných 
havarií. Před vstupem je skulptura nastáva-
jící matky. Je to symbolické. A to je dobré. 
Centrem haly je vodotrysk, dále pak lékárna 
a za neprůhlednými dveřmi kaple. Tento 
prostor taky slouží, a dobře.

Ambulance urologie je umístěna tak, že 
pro čekající je pohyb zcela jasný a zřetelný. 
Není na škodu, že tu můžete potkávat zdra-
vé, nemocné, třeba i kamaráda, kterému 
zde pomohli, poznáte taky, že se svými ne-
duhy nejste sami.

V letošním roce mě pečlivý a odborný 
tým pana primaře MUDr. Všetičky doporu-
čil současně léčení na klinické onkologii 
pana primaře MUDr. Hanuše. Léčení jsem 
nastoupil. Toto oddělení není však součástí 
logického organizmu areálu nemocnice. Je 
zcela mimo v Liberecké ulici pod sídlištěm 
Na Vršku. Pohyb se na tomto oddělení neza-
stavil, spíše naopak. Tým pracuje perfekt-
ně, ale je jaksi vyloučen na okraj, jako by 
na periferii zájmu. A to doslova. Pacient ne-
najde parkoviště, a před hlavním vstupem 
ho málem smete tramvaj. Při jejím průjezdu 

se dům skoro třese. Hygiena si asi popláče, 
dům čpí lety socialismu. Celý lékařský tým 
je uklizený zejména z očí mocných, tak jak 
to dělal minulý režim s těmi co nebyli mocní, 
ale různě ne-mocní.

Je to jen malá množina, hlasy zanedbatel-
né, výzkumy veřejného mínění neovlivňující. 
Je to nedůležité při porcování sněmovních 
medvědů. Téměř žádná atraktivita, refl ek-
tory pódií sem nedosahují. Není to malá 
jaderná elektrárna pro Jablonec, nebo ob-
rovský hospic, nebo umělý trávník zasypaný 
půl roku pod sněhem, který se stejně musí 
pravidelně uklízet. Od dávnověku bylo pra-
vidlem ty málo mocné ukrývat. Jako by jim 
nepatřil pohyb.

Ve skutečně dobrých a zdravých spo-
lečnostech pohyb vpřed vždy určovali ze-
jména vzdělaní a osvícení lidé, kteří měli 
zkušenost a pravdivý nadhled. Ti nesbírali 
hlasy, ale sílou svých předešlých činů, do-
kázali uvést do pohybu skutečný pokrok 
a ne prospěch těm, kteří již doložili jak jsou 
nepotřební. Onkologicky nemocní lidé by si 
zasloužili spolu se svými lékaři důstojnější 
zařízení.

Z. Kranz, duben 2010

Jako by se čas zastavil

ANKE

éfredaktore

ETA

1. Já si myslím, že Bečvář je zaprodanec 
uhelné a ropné lobby, která chce překazit 
plány naši milované senátorky Soni Paukr-
tové na vybudování jablonecké jaderné 
elektrárny (JAJA).
2. Téměř se všemi jeho názory souhlasím.

Petr B.

1. Jiří Bečvář je bloger, mimo jiné na iDnes. 
2. Názory – nekonzistentní, nevystupuje 
jako zastánce nějaké politické strany. Líbí 
se mi jeho nesouhlasné ohlasy na politiku 
současného vedeni JBC.                 Martin N.

1. Jirka Bečvář je schopný pseudonym který 
trefně glosuje stávající garnituru jablonecké 
radnice, která v opozici mluvila a mluvila 
a nyní v pozici opět většinou mluví a mluví 
a výsledky žádné. To je pro kritické postřehy 
přímo pastva a nedivím se, že Jirka Bečvář 
to uchopil.
2. S jeho názory souhlasím protože se v Jab-
lonci dívám kolem sebe a porovnávám slova 
a činy. 10:0 pro ODS !                               -hk-
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Středa 19. května 
Městské divadlo Jablonec
Makroconcert s. r. o. Praha
Halina Pawlovská
Divá žena
Nadlehčené monodrama o tom, 
jak je těžké najít toho pravého, 
přestože máte šarm a smysl pro 
humor. Od 19 hodin.

Knihovna Vratislavice n. N.
Veselé obrázky Věry 
Tatarové
Beseda s pražskou malířkou 
a ilustrátorkou. Od 14 hodin.

Čtvrtek 20. května
Městské divadlo Jablonec
Agentura Kleopatra Česká Lípa
Irská taneční a světelná 
show – Fantasy of Dance
Premiéra nového programu slo-
venského tanečního souboru 
Merlin. Od 19 hodin.

Klub Na Rampě
IV. jablonecký 
bluegrassový saloon
BG Bazar z Jablonece a Veget 
z Prahy. Od 20 hodin.

Pátek 21. května
Muzeum skla a bižuterie Jablonec
Muzejní noc
Ani v noci se barev nebojíme
Noční prohlídka muzejními ex-
pozicemi v neopakovatelné ba-
revné atmosféře s kulturním 
programem a výtvarnou dílnou. 
Od 20 hodin.

Klub Na Rampě
Stár Plej 2010 
4. kolo III. ročníku soutěžního 
festivalu regionálních kapel. 
Od 20 hodin.

Music klub Woko
The Beatnuts
Krutowládní hip hopová show 
z Queensu. Od 20 hodin.

Tanvald
Kostel sv. Františka z Assisi
Tanvaldské hudební jaro
Koncert dětského pěveckého 
sboru ZUŠ Jablonec n. N. 
Od 19 hodin.

Sobota 22. května
DDM Vikýř
rozhledna Nisanka
Malá Nisanka na Nisance
Vystoupení dětí folklorního sou-
boru na lidové slavnosti pod 
vyhlídkovou věží.

Klub Na Rampě
Astronomický den na Jizerce
O dp o le dne  p ro  ve ře jno s t 
s RNDr. Jiřím Grygarem, CSc. 

Pátek 14. května
Eurocentrum
Mírové nám a nám. Dr. Farského
Den rodiny v Jablonci
Akce k Mezinárodnímu dni rodi-
ny. Od 8.30 hodin program pro 
děti, od 15 hodin koncert Jablo-
neckého komorního orchestru.

DDM Vikýř
Den s chovatelem
Výstava hlodavců, přednášky, 
doprovodný program. 
Od 14 hodin.

Eurocentrum, výst. pavilon, S3
Můj pohádkový svět
Loutkářská přehlídka k 30. vý-
ročí spolku loutkářů Vozichet. 
Od 12. do 18. května.

Eurocentrum
Kamil Střihavka & Leaders
Best Of Tour 2010
Koncert k výročí 20 let na scéně. 
Od 20 hodin.

Klub Na Rampě
Reggae Bashment
Rap vs. Reggae. Missy M. & Ma-
jor P, Rumrockers, Zagga.  DJ́ s 
– Zak, B.Rocker, Rollandblow, 
Dr.X. Od 21 hodin.

Music klub Woko
DNB Sesion
DJ́ s Gasmask, Drumshot. 
Od 20 hodin.

Desná v Jizerských horách
Velká desenská pouť
Pouťové veselí s atrakcemi 
a stánkovým prodejem. 

Desná, zahrada Riedlovy vily
Sympozium Desná 2010
IX. ročník dřevosochařského sym-
pozia s doprovodným programem:
Řemeslnické dílny
Ukázka a možnost vyzkouše-
ní práce dráteníka, keramika 
a uměleckého kováře.
Jablkoň
Vystoupení popoulární folkové 
skupiny. Od 19 hodin.

Sobota 15. května 
DDM Vikýř
Eurocentrum, výst. pavilon S3
Víkend plný loutkových 
pohádek
V rámci výstavy Můj pohádkový 
svět. Od 10, 13 a 15 hodin. 

Desná v Jizerských horách
Velká desenská pouť

Desná, zahrada Riedlovy vily
Sympozium Desná 2010
IX. ročník dřevosochařského sym-
pozia s doprovodným programem:
Řemeslnické dílny
Divadlo Bořivoj Praha: 
O dvou kašparech – pohádky 
pro nejmenší. V 15 a 16 hodin.
Rozdýchejte s námi Evičku
Prezentace ČČK s ukázkou po-
skytnutí první pomoci. V 17 hodin. 
Aukce vytvořených soch a ostat-
ních prací. V 18 hodin.
Pulcinella – loutkové divadelní 
představení. Ve 20 hodin.
Vernisáž při svíčkách 
Slavnostní zakončení sympozia. 
Od 21.30 hodin.

Železný Brod, kostelík sv. Jana 
Nepomuckého na Poušti
Svatojánská pouť 
a XXIX. benefi ční koncert
Bohoslužba, pohádka pro děti, 
výstava Anny Pleštilové, koncert 
Horňácké cimbálové muziky Pe-
tra Mičky. Od 11 hodin. 

Neděle 16. května
DDM Vikýř
Eurocentrum, výst. pavilon S3
Víkend plný loutkových 
pohádek
V rámci výstavy Můj pohádkový 
svět. Od 10 a 14 hodin. 

Eurocentrum
Plechařinka
Taneční odpoledne s dechovým 
orchestrem. Od 14 hodin.

Desná v Jizerských horách
Velká desenská pouť

Pondělí 17. května  
Městské divadlo Jablonec
Divadlo J. K. Tyla Plzeň
Antonín Procházka
Ve státním zájmu
Komedie ze současného života. 
Od 19 hodin.

Úterý 18. května  
Klub Na Rampě
Oko nad Prahou
Olga Špátová uvádí svůj nový 
dokument o Janu Kaplickém 
a jeho boji o Národní knihovnu. 
Od 20 hodin.

Ukázky techniky a hvězdářských 
dalekohledů... Od 13 hodin.

Smržovka, lesopark u Parkhotelu
Prolínání – Sen o Jizerských 
horách
Od 9 hodin.

Klub Na Rampě
Manifest místních  kapel 
Volte dobrou muziku. Maršál 
Bazén, Bay Bay... Od 20 hodin.

Rychnov u Jablonce n. N., náměstí
17. Rychnovské kulturní dny
Od 14 hodin.

Železný Brod
Soutěž historických vozidel
5. ročník soutěže historických 
vozidel Horním Pojizeřím a Že-
leznobrodskem. Start a mož-
nost prohlídky historických vozi-
del od 9 hodin na náměstí.

Neděle 23. května 
Klub Na Rampě
Divadlo Kordula
Plechové pohádky
Tři pohádky o drakovi a jedné 
chystané svatbě. Od 17 hodin.

Smržovka, výst. síň Zámečku
Císařská povyšovací listina
Možnost prohlídky listiny.

Úterý 25. května
Eurocentrum, ZUŠ Jablonec n. N.
nám. Dr. Farského
V rytmu ZUŠ
Klavír pod širým nebem
Hrají klavíristé a další žáci ZUŠ. 
Od 12 hodin.

Středa 26. května 
Eurocentrum
Divadlo Matěje Kopeckého
Povídání o sluníčku
Klauniáda pro děti. 
Od 9 a 10.30 hodin.

Jablkoň je česká alternativní 
hudební skupina. Jedna kape-
la a několik odlišných progra-
mů: písničkový, folkový, rock 
a také „vážný“ s houslovým vir-
tuózem Jaroslavem Svěceným.

Prolínání 
Sen o Jizerských horách 
2010 aneb Smržovský jar-
mark a Den jizerskohor-
ských jídel – pohádky, hud-
ba, výstava fotografi í, ukázky 
řemesel a výroby houslí, lano-
lezení, koně, živý včelí úl, ži-
vá zvířata, prohlídka kostela, 
dobroty, stánkový prodej...
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Nightwork

Music klub Woko
DNB Sesion
K rezidentním djům Gasmasko-
vi a Drumshotovi se připojí zná-
mý dj PIXIE z T2B. Od 20 hodin.

Železný Brod
Železnobrodský jarmark
Od 11. do 13 června.

Sobota 12. června
Eurocentrum
Letní prodejní trhy

Klub Na Rampě
Stárplej – fi nále

Desná v Jizerských horách
zahrada Riedlovy vily
Jarní muzicírování
aneb Výběr z hroznů Sboru dobro-
volných muzikantů. Od 18 hodin. 

Čtvrtek 17. června
Rychnov u Jablonce n. N.
Kostel sv. Václava
Spirituál Kvintet
Koncert. Od 19.30 hodin.

Pátek 18. června
Klub Na Rampě
Reggae Bashment

Sobota 19. června
Hejnice
Bazilika navštívení panny Marie
Piarissimo
Koncert smíšeného pěveckého 
sboru Piaristického gymnázia 
v Trenčíně. Od 15.30 hodin.

Středa 23. června
Kostel sv. Anny
Varhanní koncert
Od 19 hodin.

Pátek 25. června
Eurocentrum
Woodstock nad Nisou
Od 14 hodin.

Sobota 3. července
Státní zámek Sychrov

Sinead O´Connor – open airUvedené akce jsou bez záruky.

KULTURNÍ AKCE DEN PO DNI

ozubnicové dráhy v Kořenově.

Neděle 30. května
MC Jablíčko, přehrada
Pohádková přehrada
Pohádková procházka, soutěže, 
hry. Od 10 hodin.

Sluneční lázně, přehrada
Dětský sportovní den
Sportovní soutěže, diskotéka, 
skákací hrad.

Hotel Petřín
Řecké tance s Marthou 
a Tenou Elefteriadu

Desná v Jizerských horách
park u školy, zahrada Riedlovy vily
Dětský den
Odpoledne plné soutěžních dis-
ciplín pro malé i větší oslaven-
ce. Od 14 hodin.

Státní zámek Sychrov
Pohádkový park
Tradiční akce v zámeckém par-
ku plná soutěží s pohádkovými 
bytostmi. 

Pondělí 31. května 
Knihovna Vratislavice n. N.
Tři měsíce v Keni
Komentované promítání vrati-
slavického cestovatele Arnošta 
Kominíka. O 17 hodin.

Úterý 1. června
DDM Vikýř
Dětský den
aneb Jarmark činností
Oslava svátku dětí 
s doprovodným programem. 
Od 9.30 hodin.

Hotel Petřín
Mezinárodní den dětí 
Za namalovaný obrázek zmrzli-
na do kornoutku zdarma.

Středa 2. června 
Klub Na Rampě
Sváťa Karásek a Londýn
Koncert českého písničkáře.

Smržovka
Kostel sv. Archanděla Michaela
Iuventus, gaude!
Benefi ční koncert dětského pě-
veckého souboru. Od 17 hodin.

Pátek 4. června
Eurocentrum
Závěrečná show TK Xtream
Taneční vystoupení. Od 19 hodin.

Pátek 11. června
Eurocentrum
Letní prodejní trhy

Tradiční trhy s doprovodným 
programem na Letní scéně. 

Klub Na Rampě Uvedené akce jsou bez záruky.Uvedené akce jsou bez záruky.

Eurocentrum, ZUŠ Jablonec n. N.
kostel Dr. Farského
V rytmu ZUŠ
Koncert duchovní hudby
Zpívá DPS Iuventus, gaude! 
Od 18 hodin.
koncertní sál ZUŠ, Podhorská 
Swingový večer
Hrají žáci ZUŠ Jablonec n. N., 
ZUŠ Jilemnice a Jablonecké kla-
rinetové kvarteto. Od 18 hodin.

Městské divadlo Jablonec
Philharmonia Octet 
Koncert. Od 19 hodin.

Klub Na Rampě
Sharon Lewis + Jan Kořínek 
and Groove (USA/CZ/UK)
Vynikající americká černoš-
ská blues & soulová zpěvač-
ka po osmi letech v ČR. Od 20 
hodin.

Knihovna Vratislavice n. N.
Kambodža
Komentované promítání libe-
reckých cestovatelů Vognero-
vých. Od 17 hodin.

Čtvrtek 27. května
Eurocentrum, ZUŠ Jablonec n. N.
Mírové nám. 
V rytmu ZUŠ – Show ZUŠ
Nejlepší žáci ZUŠ a žáci taneční-
ho oboru. Od 14 hodin.

Městské divadlo Jablonec
Agentura Harlekýn Praha
Neil Simon
Poslední ze žhavých 
milenců
Úspěšná komedie. Od 19 hodin.

Klub Na Rampě
V rytmu ZUŠ – Pavel Kohout:
Válka ve 3. poschodí
Divadelní představení literárně-
dramatického oboru ZUŠ. 
Od 20 hodin.

Pátek 28. května
Městské divadlo Jablonec
Divadlo na Jezerce Praha
Petr Jarchovský, Jan Hřebejk
Musíme si pomáhat
Hořká komedie z doby okupace.  
Od 19 hodin.

Klub Na Rampě
Xindl X
Pražský rapper s kapelou. 
Od 21 hodin.

Music klub Woko
Partyshit
Klubové hity od pravěku po sou-
časnost. Dj Swift. Od 20 hodin.

Smržovka
Kostel sv. Archanděla Michaela
Noc kostelů
Prohlídka kostela, sakristie, 

věže a zvonu. Od 20 hodin. 

Rychnov u Jablonce n. N.
kostel sv. Václava
Jiří Stivín a Robert Hugo
Flétnový recitál s cembalem. 
Od 19.30 hodin.

Sobota 29. května
Eurocentrum, ZUŠ Jablonec n. N.
nám. Dr. Farského
V rytmu ZUŠ – Výroční 
koncert Iuventus, gaude!
Koncert všech sborů ZUŠ 
a jejich hostů. Od 17 hodin.

Hotel Petřín
Řecké tance s Marthou 

a Tenou Elefteriadu

Smržovka, lesopark u Parkhotelu
Dětský den
Hry, soutěže, divadelní pohád-
ka. Od 14 hodin.

Rychnov u Jablonce n. N.
Zahrádkářská klubovna
Dětský den
Od 13.30 hodin.

Rychnov u Jablonce n. N., náměstí
Napij se nebe
Taneční představení TS Magda-
léna k výročí narození Bohusla-
va Martinů. Od 17 hodin.

Hejnice
Bazilika navštívení panny Marie
Jiří Čipera – varhany
Jiří Brückler – baryton
Koncert. Od 15.30 hodin.

Státní zámek Sychrov
Pohádkový park
Tradiční akce v v zámeckém 
parku plná soutěží s pohádko-
vými bytostmi. Od 9 hodin.

Tanvald 
Zahájení sezony 
na Zubačce: Den dětí
Zvláštní vlaky s ozubnicovou lo-
komotivou na trase Tanvald–Har-
rachov. Zahájení sezony Muzea 

Martha a Tena neztratily 
nic ze svěžesti, kterou se 
vždy vyznačovala jejich mu-
zikantská energie. Barvy je-
jich hlasů a ladění, jež jsou 
v našich krajích tak vzácné, 
silný emotivní náboj a pro-
fesionální výkon zazní tento 
večer opět naplno.

Exklusivní koncert kontroverz-
ní irské zpěvačky, rebelky, 
majitelky prvotřídního hlasu 
a oholené hlavy, v zámecké 
zahradě s dominantní osvíce-
nou kulisou zámku Sychrov.
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Z KULTURY

Kam za výtvarnem
Jablonec nad Nisou
Galerie MY
Od 14. května do 11. června
Boris Jirků – Obrazy a ilustrace

Muzeum skla a bižuterie
Hlavní secesní budova
Stálé expozice: 
Kouzelný svět bižuterie 
Čarovná zahrada – České sklo sedmi století

Tematická výstava:
Do 24. června
Jiří Šuhájek – Ateliérové sklo a design
Výstava výtvarné činnosti akademického 
malíře a jeho osobité fi gurální tvorby. 

Galerie Belveder
Do 7. října galerie uzavřena z důvodu 
rekonstrukce budovy.

Památník sklářství v Jiz. horách
od 1. června do 30. září
Stálá expozice: 
Kristiánov. Klíč k srdci Jizerských hor
Expozice historie místa a sklářské výroby.

Eurocentrum – výstavní pavilon
Do 20. května
Můj pohádkový svět
13. ročník dětských a studentských prací 
na soutěžní téma Můj pohádkový svět. 

Do 22. května
Výstava loutek
Výstava loutek.

Do 22. června
Václav Lahovský – Tance
Výstava fotografi í.

Městské divadlo Jablonec n. N. – foyer
Do 31. května
Jiří Mejstřík, Milan Mysliveček,
Alena Hořejší, Miroslav Kubový
Quattrom potřetí
Výstava obrazů a výtvarných objektů.

Městská knihovna
Martin Gembec – Jak se fotí obloha
Výstava fotografi í milovníka noční oblohy, 
amatérského astronoma a astrofotografa.

Univerzitní galerie N
Do 21. května
Karol Weisslechner – Atitudy
Výstava šperků a kreseb.

Kostel sv. Anny
Do 29. května
Ilja Bílek, Lucie Svobodová 
Na cestě
Výstava skla a obrazů.

DDM Vikýř
Do 21. května
Výstava čarodějnic
Výstava výrobků z výtvarné soutěže. 

Vestibul MěÚ Jablonec n. N.
Od 24. května do 11. června
Paleta barev a fantazie
Výstava prací žáků výtvarného oboru ZUŠ.

Smržovka
Výstavní síň Zámeček
Do 30. května
Bohuslava Jelínková – Keramika
Pavel Bergman – Dřevoryty 

Desná
Riedlova vila
Do 30. května 
Sbor dobrovolných fotografů
Suchou nohou
Výstava fotografi í.

Do 30. května
Daruješ?
Putovní výstava pro nábor nových dárců krve.

Od 3. června do 31. července
Kouzlo starých stromů
Výstava fotografi í a perokreseb památných 
stromů Jizerských hor. 
Vernisáž 3. června v 17 hodin.

Rychnov u Jablonce n. N.
Výstavní síň MěÚ
Od 22. května do 4. června
Venda Košková – Vitráže technikou Tiffany 
Vernisáž 22. května v 17 hodin. 

Od 12. do 25. června
Pavel Kusala – Fotografi e
Vernisáž 12. června v 17 hodin.

Hejnice
Mezinárodní centrum duchovní obnovy
květen
Marie Hybnerová – Poselství slunečnic
Energické obrazy, šerosvity, oleje.

červen
Věra Krumphanzlová – Obrazy, grafi ka

Sychrov
sklepení zámku
Zámecká akvária
Stálá expozice našich sladkovodních ryb.

bývalá zámecká konírna
Svět pohádkových princezen
Výstava pro děti.

Železný Brod
Městská galerie V. Rady
Od 19. května do 4. června
International Glass Exhibition
Výstava skleněných plastik. 
Vernisáž 19. května v 16.30 hodin.

Městské muzeum
Do 30. května
Ryté sklo
Výstava rytého skla.

Frýdlant v Čechách
 Prostory radnice
Do 15. června
Bojovali, abychom žili
Retrospektivní výstava Československé 
obce legionářské.

Nové Kittelovo muzeum
Během tradiční pouti 1. května na 

Krásné – Pěnčíně bylo slavnostně otevře-
no nové Kittelovo muzeum. Vzniklo v do-
mě č. p. 11, který leží mezi Kittelovým 
domem „Burk“ a kostelem sv. Josefa. 
Tento dům zřejmě patřil do souboru hos-
podářských stavení náležejících k Burku.

Interaktivní expozice muzea je zamě-
řena nejen na život a léčení pověstného 
doktora Kittela, ale i na historii Kittelov-
ska, bohatství lidového léčitelství a sílu 
bylin. Mezi největší lákadla expozice patří 
například alchymistická Kittelova pracov-
na (viz foto) nebo replika tzv. smržovského 
grimoáru, čarodějné knihy připisované 
právě Kittelovi. Milovníci přírody si mohou 
prohlédnout živou zahrádku léčivých bylin 
nebo se dozvědět zajímavosti, jak se 
u nás na horách dříve léčilo.

Tvůrci expozice jsou lidé, kteří v letech 
2004–2007 natáčeli amatérský celo-
večerní fi lm „Eleazar Kittel“. Na expozici 
se podílela i katedra historie Technic-
ké univerzity v Liberci, která v minulosti 
o doktoru Kittelovi publikovala několik 
prací. Zřizovatelem, investorem a provo-
zovatelem tohoto soukromého muzea je 
fi rma Kitl s. r. o., výrobce medicinálních 
vín a sirupů Kitl Šláftruňk, Kitl Životabudič 
a Kitl Meducínka. Více na www.kittel.cz.

Jablonecké kostely 
opět otevřeny pro veřejnost

Na nadcházející turistickou sezonu při-
pravilo Jablonecké kulturní a informační 
centrum, o. p. s. ve spolupráci s Nábožen-
skou obcí církve československé husitské, 
římskokatolickou a starokatolickou církví 
a Městským divadlem v Jablonci projekt 
„Jablonecké kostely otevřeny“.

Tento projekt je realizován již třetím ro-
kem. Kostel Nejsvětějšího srdce Ježíšo-
va, Kostel Povýšení svatého Kříže, kostel 
dr. Farského a kostel svaté Anny je možno 
navštívit každé úterý již od května v době 
od 9 do 17 hodin až do konce září. Vždy 
první tři úterý v měsíci se v jednom z těchto 
kostelů bude konat koncert. Cílem projektu 
je zvýšit atraktivitu města prostřednictvím 
sakrálních památek, které není jinak možné 
mimo konání bohoslužeb navštívit. 
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V březnovém čísle Jabloneckého zpra-
vodaje jsme informovali o dražbě medaile 
ve prospěch Diakonie ČCE, respektive níz-
koprahovému zařízení pro děti a mládež 
s názvem klub Kruháč. Medaile byl vydraže-
na za 7 000 Kč, které předal původní majitel 
Ing. Petr Beitl ředitelce Michaele Albrechto-
vé (na snímku).

Středisko se otevíralo v říjnu loňského 
roku a za krátkou dobu si vybudovalo stálou 
klientelu z řad dětí, pocházejících většinou 
ze sociálně znevýhodněných a problémo-
vých rodin. Dnes je vidět, že klub naplno 
žije. Na stěnách jsou plakáty a jednu zeď 
zdobí barevné grafi ti. Děti mají k dispozici tři 
počítače, stolní fotbálek nebo pingpongový 
stůl.  Nedávno byl prostor rozdělen koženou 
zástěnou, za kterou je prostor pro doučo-
vání dětí v klidném a příjemném prostředí. 
S výukou pomáhají studenti z Gymnázia 
U Balvanu a podle slov ředitelky centra Mi-
chaely Albrechtové je o doučování v Kruháči 
velký zájem. 

Dar pro Klub Kruháč

Důležité je, že se klub stal místem bez-
pečí a důvěry. Děti zde mají pevný řád, ale 
s jeho dodržováním nemají problémy a cítí 
se tu dobře.

Na otázku agresivity dětí Albrechtová 
sdělila: „Nemáme s tím velké problémy. 
Máme stanovena přesná pravidla a naši 
klienti ví, že pokud je nebudou dodržovat, 
nebudou do klubu smět. A oni nechtějí 
zůstat na ulici,” vysvětlila s tím, že všichni, 
kdo Kruháč navštěvují, si daná pravidla 
pochvalují.

Kromě možnosti smysluplného trávení 
volného času nabízí klub základním a střed-
ním školám také dopolední cílené před-
náškové programy prevence: „Oslovili jsme 
prostřednictvím veletrhu vzdělávání a pra-
covní schůzky metodiků prevence základní 
a střední školy na Jablonecku, naši nabídku 
zatím využily čtyři z nich,” konstatoval Pavel 
Novák, vedoucí nízkoprahového zařízení. 

Všem, kdo se o zřízení centra a jeho pro-
voz zasloužili patří velký dík a přání, aby se 
jim dílo dařilo.                                           -vlk-

Oddíl akrobatického lyžování TJ Bižuterie
Zima je již za námi, proto se zdá zvláštní, 

pokud budeme psát o oddílu akrobatického 
lyžování. Vězte však, že až se příští zima 
zeptá, co jsme dělali v létě, lyžaři s klidným 
svědomím odvětí, že se věnovali náboru 
nováčků pro svůj sport.

Do akrobatického lyžování patří skoky, 
jízda v boulích a skicross. Jablonecký od-
díl akrobatického lyžování TJ Bižuterie se 
zaměřuje pouze na jízdu v boulích. Každý 
sportovní fanoušek, a Jablonečan zvlášť, 
zná jistě Nikolu Sudovou, bojovnici ze zim-
ních OH ve Vancouveru, která je rovněž 
členkou tohoto oddílu, který patří k nejsil-
nějším v České republice. Každý sport však 
stojí na šíři a kvalitě své základny. Proto je 
potřeba se starat i o nábor nováčků. 

Na otázku, co zájemce o tento sport musí 
splňovat, odpovídá Miloslav Drbohlav, 
trenér dětí od 10 do 15 let: „Boulaře se sna-
žíme vychovávat od ranného věku a tím roz-
víjet jejich pohybové dovednosti. Děti, kluci 
i holky, musí být pohybově nadané, ideálně 
ve věku 10 až 12 let. Dobrá je gymnastická 
či atletická průprava a základy lyžování, do-
konalost na lyžích získají až v oddílu.”

Dále pokračuje o trénincích a zimní i letní 
přípravě: „Trénujeme ve střediscích TJ Bi-
žuterie, zejména pak na Špičáku. Věkové 
kategorie žáků a přípravky se však připra-
vují na klasických terénech přístupných 
ve všech lyžařských střediscích. Celou zimu 
se jezdí český pohár a na závěr sezóny je 
mistrovství republiky. Zdálo by se, že lyžaři 
přes léto odpočívají, ale opak je pravdou. 
Letní pohybová příprava se skládá z jízdy 
na kole a kolečkových bruslích, trénincích 
v unikátním Acrobat Parku, jehož zakladate-
lem je Aleš Valenta, a rozvíjení všeobecných 
pohybových schopností.”

Kdo by se chtěl stát druhým Alešem Va-
lentou, Tomášem Krausem, či Nikolou Su-
dovou má nyní šanci. Oddíl akrobatického 
lyžování pořádá nábor nových členů. Jsi-li 
chlapec nebo dívka ve věku kolem 10 let 
a myslíš si, že by tě podobná aktivita lákala, 
přijď ve středu 26. května do tělocvičny v Pi-
vovarské ulici. Sejdeme se v 17 hodin před 
tělocvičnou na basketbalovém hřišti. Sebou 
potřebujete cvičební úbor a přezůvky, testy 
se budou skládat z pohybových schopností. 
Bližší informace 602 417 505.
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Dalším bodem programu byl oběd se členy oblastní rady ODS, jemuž předcházela krátká 
procházka městem (foto ). Témata pracovního oběda se točila kolem vnitrostranické 
situace a východiska pro budoucí spolupráci uvnitř strany.

Na pracovní oběd navazovalo setkání se členy Okresní hospodářské komory v Euro-
centru (foto ). Předseda Okresní hospodářské komory Ing. Vladimír Opatrný a ředitel OHK 
Ing. Oskar Mužíček zorganizovali společně se svými kolegy sérii diskuzí s lídry jednotlivých 
stran. V návaznosti na tuto tradici proběhlo i páteční setkání s lídrem ODS Petrem Neča-
sem. Během půldruhé hodiny padlo dostatek zajímavých dotazů a neméně kvalifi kovaných 
odpovědí na témata, která podnikatele a zejména výrobce trápí. Na jednání vládla příjemná 
a pohodová atmosféra i shoda na většině názorů v oblasti ekonomiky a hospodářství.

Petr Nečas v Jablonci

Předsednický stůl
Zleva: ředitel OHK Ing. Oskar Mužíček, předseda představenstva Ing. Vladimír 
Opatrný, místopředseda ODS RNDr. Petr Nečas, předseda OS ODS Ing. Karel 
Dlouhý, člen VR ODS Ing. Petr Beitl a místopředseda OS ODS Jan Douděra.

Jeho bohatý program začal prohlídkou výrobků studentů, které byly vyrobeny pro účast 
v soutěži Cena Preciosy – Mistr křišťálu 2010. Tuto soutěž vyhlásila Preciosa a. s. ve spo-
lupráci s Muzeem skla a bižuterie v Jablonci nad Nisou a s podporou Libereckého kraje.

Do soutěže jsou zapojeny uměleckoprůmyslové školy kraje včetně Technické univerzity. 
Soutěž obsahuje tři kategorie: Preciosa Figurky (dekorativní předměty, dárky z křišťálu, bi-
žuterie), Preciosa Lustry (dekorativní svítidla a světelné objekty) a kategorie Preciosa a. s. 
(oděvní a interiérový design s využitím broušených kamenů).

Petr Nečas si se zájmem prohlédl vystavené práce studentů a vysoce ocenil propojení vý-
roby a školy. Ředitel školy ak. soch. Jiří Dostál k tomu uvedl: „Studenti naší školy se zapojují 
do této náročné soutěže již druhým rokem a nyní jsou na škole nainstalovány práce realizo-
vané v materiálu. Této realizační části předcházela část návrhová, kterou odborná porota 
vyhodnotila v prvním kole již v prosinci 2009. Tento projekt Preciosy je skvělým příkladem 
propojování fi rmy a odborných škol s cílem podpořit invenci studentů a zároveň podpořit 
nové myšlenky a technologie ve fi rmě“.

Po prohlídce následovala beseda se 
studenty (foto ), která navázala na téma 
škola a firma, ale hlavní téma hovoru se 
točilo kolem umění.

V pátek 30. dubna 2010 přijel na návštěvu Jablonce nad Nisou místopředseda ODS Petr Nečas.

Po přátelském rozloučení následoval přesun do Liberce na předvo-
lební akci ODS Městečko řešení (foto ).




